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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsens arbetsutskott protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har sammanträtt den 24 maj 2023 

Protokollet har justerats den  29 maj 2023 

Anslaget sattes upp den 30 maj 2023 

Anslaget tas ner den 22 juni 2023 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  23 juni 2023 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Föredragningslistan godkänns enligt utskickat förslag med följande ändringar: 

Reviderade tjänsteutlåtanden i ärende 9, Avstämningsärende – nämndernas och 
bolagens verksamhetsplanering 2023, ärende 11, Hundgård i Fullersta - svar på 
Huddingeförslag och ärende och ärende 12, Hundrastgård i Trångsund - svar på 
Huddingeförslag.  

2. Axel Segelberg, prao-elev, ges närvarorätt vid dagens sammanträde.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet noterar till protokollet att ingen anmäler jäv.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 3   
    
Diarienummer KS-2023/942.185    
 

 
 

Investeringsplan och låne- och borgensram för Södertörns 
Fjärrvärme AB, samt justerat ägardirektiv för Södertörns 
Energi AB  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Södertörns Fjärrvärme ABs investeringsplan uppgående till 1 800 miljoner kronor 
godkänns, under förutsättning att övriga delägare fattar likalydande beslut. 

2. Låne- och borgensramen för Södertörns Fjärrvärme AB utökas med 250 miljoner 
kronor till totalt 293,5 miljoner kronor för 2023, under förutsättning att övriga 
delägare fattar likalydande beslut. 

3. Ändring av ägardirektiv i Södertörns Energi AB godkänns i enlighet med 
nedanstående, under förutsättning att övriga delägare fattar likalydande beslut. 

a. Soliditetskravet på Södertörns Fjärrvärme AB ändras från att överstiga 40% 
till att överstiga 30%. 

b. Kravet på årligt koncernbidrag från Södertörns Fjärrvärme AB ändras från 
107 miljoner kronor i 2021 års penningvärde uppräknat med KPI till 100 
miljoner kronor utan uppräkning med KPI. 

 
Sammanfattning 
Södertörns Fjärrvärme AB (SFAB) har identifierat ett stort behov av reinvesteringar, 
nyinvesteringar och tvingande omläggningar av bolagets anläggningar. 
Investeringarna uppskattas uppgå till totalt cirka 1 800 miljoner kronor under de 
kommande 15 åren. 
För att säkra likviditeten under investeringsperioden ser bolaget ett behov av att till 
befintlig borgensram lägga en låneram om totalt 500 miljoner kronor. Det föreslås att 
rambeloppet fördelas lika mellan de två ägarna Huddinge kommun och Botkyrka 
kommun och att finansiering sker via lån från kommunernas internbanker. 
För att säkerställa SFABs räntebetalningsförmåga avseende de investeringar som 
planeras, föreslås att koncernbidraget sänks med 7 miljoner kronor till 100 miljoner 
kronor per år och att indexuppräkningen av koncernbidraget uteblir, samt att ägarnas 
soliditetskrav sänks från 40% till 30%. 
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Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med förvaltningens förslag 
till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Botkyrka kommun 
Södertörns Energi AB 
Södertörns Fjärrvärme AB 
Internbanken i Huddinge kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 4   
    
Diarienummer KS-2023/948.912    
 

 
 

Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
avseende verksamhetsåret 2022 - Prövning av ansvarsfrihet  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda 
förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 

 
Sammanfattning 
I revisionsberättelsen daterad den 27 mars 2023 tillstyrker revisorerna att 
förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda i Södertörns brandförsvars-
förbund beviljas ansvarsfrihet. Årsredovisningen bedöms vara upprättad i enlighet 
med lag om kommunal bokföring och redovisning och god redovisningssed. Enligt 
revisorerna visar granskningen vidare att resultatet uppfyller balanskravet samt är 
förenligt med fastställda finansiella och verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk 
hushållning. Mot bakgrund av revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor 
föreslås att ansvarsfrihet beviljas för verksamhetsåret 2022 för förbundsdirektionen 
för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda förtroendevalda i direktionen. 
 

Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med förvaltningens förslag 
till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutet ska skickas till 
Södertörns Brandförsvarsförbund 
Botkyrka kommun 
Ekerö kommun 
Haninge kommun 
Nacka kommun 
Nykvarns kommun 
Nynäshamns kommun 
Salems kommun 
Södertälje kommun 
Tyresö kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 5   
    
Diarienummer KS-2023/898.912    
 

 
 

Årsredovisning 2022 samt fråga om styrelsens ansvarsfrihet, 
Samordningsförbundet Botkyrka Huddinge Salem  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem, samt de 
enskilda förtroendevalda i detta organ, beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2022. 

 
Sammanfattning 
Styrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem har den 20 mars 2023 
beslutat godkänna årsredovisningen för Samordningsförbundet och att överlämna den 
till sina medlemmar. Enligt 26 § lag (2003:1210) om finansiell samordning av 
rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig pröva frågan om 
styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet. 
Förbundets egna kapital var vid utgången av 2022 ca 11,8 miljoner kronor. Förbundet 
redovisar ett nettoresultat om ca 1,7 miljoner kronor för år 2022. Enligt Nationella 
Rådets riktlinjer ska förbundets egna kapital inte överstiga 2,5 miljoner kronor och 
skillnaden är anmärkningsvärt stor. 
I revisionsberättelsen, daterad den 30 mars 2023, tillstyrker revisorerna att styrelsens 
ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. Samordningsförbundet bedöms 
ha bedrivit verksamheten på ett lämpligt och från ekonomisk synpunkt nöjaktigt sätt 
samt att den interna kontrollen varit tillräcklig. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsstyrelsen för 
Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem, samt de enskilda förtroendevalda i 
detta organ, beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. Som motivering för 
beslutet åberopas innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor. 
Då förbundets egna kapital är stort indikerar det att verksamheten kan utvecklas. 
Därför anser kommunstyrelsens förvaltning att det är positivt att projektet MIA 
Vidare nu siktar på att bli en långsiktig samverkansinsats och att förbundet under 
2023 förstärks med en projektchef som bland annat ansvarar för att säkerställa att 
verksamheten bedrivs i enlighet med budget. 
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Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med förvaltningens förslag 
till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samordningsförbundet Botkyrka Huddinge Salem 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 6   
    
Diarienummer KS-2023/380.119    
 

 
 

Motion om riktlinjer för barn med vattkoppor på förskolan - 
Motion väckt av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD)  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 
april 2023, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Felix Byström och Sven Pernils, båda (SD), har lämnat en motion där de föreslår att 
förskolenämnden ska ta fram riktlinjer om vattkoppor i förskolan som innebär att 
barn med vattkoppor, som är pigga och feberfria, ska få vistas i förskolan. 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer med förskolenämnden bedömning att 
kommunens befintliga riktlinjer om smitta och vattkoppor i förskolan bör fortsätta 
gälla. Anledningen är att riskerna med att sjuka barn vistas i förskolan är betydande, 
särskilt för andra barn och medarbetare som är i riskgrupp. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Felix Byström (SD) och Sara Heelge Vikmång (S).  
 
Felix Byström (SD) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Felix Byströms (SD) 
yrkande och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 7   
    
Diarienummer KS-2022/2319.172    
 

 
 

Utredning rörande hur Huddinge kan utvecklas som en 
äldrevänlig kommun  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

 
Sammanfattning 
Att utreda hur Huddinge kan utvecklas som en äldrevänlig kommun är ett uppdrag 
kommunstyrelsen fick i Mål och budget för år 2022 med målet att genomföras 
2022/2023. 
Utredningens slutsats är att utvecklingen av en äldrevänlig kommunen kräver att 
äldreperspektivet i den kommunala verksamheten stärks och att det ska ligga till 
grund för ett långsiktigt, systematiskt och strukturerat arbete inom många områden. 
Detta kan göras på ett flertal olika sätt varav tre alternativ redovisas i utredningen; gå 
med i WHO:s nätverk för äldrevänliga städer, utveckla äldreperspektivet inom 
ordinarie styrning eller anta en strategi för hälsosamt åldrande. 
Målet för samtliga alternativ är att göra Huddinge till en tillgänglig och inkluderande 
kommun för alla invånare. Att skapa en äldrevänlig kommun ligger i linje med 
Huddinges övergripande sociala hållbarhetsmål ”En trygg kommun där människor 
trivs och växer”. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det mesta rationella alternativet är att 
utveckla äldreperspektivet inom den ordinarie styrningen. Ett eget styrdokument 
riskerar att inte få samma effekt och kan medföra divergerande styrning och 
målkonflikter. De satsningar som särskilt önskas göras torde få bäst effekt genom att 
fångas upp i Mål och budget genom justerade texter och eventuella uppdrag. 
Förvaltningens bedömning är att i viss mån ryms ett tydligare fokus på äldrefrågorna 
inom ordinarie linjearbete. En ambitionshöjning innebär sannolikt ökat behov av 
finansiering eller omprioritering inom befintliga resurser. 
En översyn av ansvaret för aktiviteter och åtgärder som främjar äldre mellan vård och 
omsorgsnämnden och kultur och fritidsnämnden skulle sannolikt visa på möjligheter 
att utveckla kommunen som äldrevänlig. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att utredningen rörande hur Huddinge kan 
utvecklas som en äldrevänlig kommun godkänns. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S) och Karl Henriksson (KD).  
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande.  
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Karl Henriksson (KD) biträder Sara Heelge Vikmångs (S) yrkande.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Sara Heelge Vikmångs 
(S) yrkande och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
Huddinge pensionärsråd 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 8   
    
Diarienummer KS-2023/1005.912    
 

 
 

Prövning av om den verksamhet som kommunens hel- och 
delägda bolag bedrivit under föregående kalenderår varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska enligt 6 kap. 9 § kommunallagen (nedan ”KL”) i årliga beslut 
för varje sådant aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § KL pröva om den verksamhet som 
bolaget har bedrivit under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
Samtliga berörda bolags verksamheter bedöms ha varit förenliga med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S) och Karl Henriksson (KD). 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande.  
 
Karl Henriksson (KD) biträder Sara Heelge Vikmångs (S) yrkande. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Sara Heelge Vikmångs 
(S) yrkande och finner att så är fallet.  
 

Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
SRV återvinning AB 
Södertörns Energi AB 
Stockholm Vatten AB 
Adda AB (f.d. SKL Kommentus AB) 
Inera AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 9   
    
Diarienummer KS-2022/1296.182    
 

 
 

Avstämningsärende – nämndernas och bolagens 
verksamhetsplanering 2023  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  

 
Sammanfattning 
I avstämningsärendet redovisas nämndernas och de helägda bolagens 
verksamhetsplanering för 2023. Vid genomgången av nämndernas verksamhetsplaner 
är en övergripande slutsats att nämnderna, med stöd av tjänstepersoner från 
nämndernas förvaltningar, genomfört en bra verksamhetsplanering. 
Vid genomgången av bolagens affärsplaner är en övergripande slutsats att de 
genomfört en bra verksamhetsplanering. Affärsplanerna är sammanhållna och 
uttrycker vad som ska uppnås inom de tre hållbarhetsperspektiven. 
En rekommendation till samtliga nämnder är att löpande, i samband med 
verksamhetsplanering, se över och utvärdera om nämndmål, måltexter och indikatorer 
behöver justeras för en bättre styrning. 
Beträffande den ekonomiska planeringen behöver nämnderna dels tydligare beskriva 
sina volymantagande, dels utveckla sin analys av volymförändringarnas påverkan på 
kostnaderna. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Love Bergström (M) som också yrkar att ärendet överlämnas till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Love Bergströms (M) 
yrkande och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 10   
    
Diarienummer KS-2022/3465.104    
 

 
 

Omvandla gamla Fullersta bio till ett Seniorernas hus i 
Huddinge – svar på Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 
april 2023, anses Huddingeförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning 
Ett Huddingeförslag har inkommit om att göra Fullersta bio till ett seniorernas hus. I 
förslaget beskrivs det som ett allaktivitetshus för seniorer som även kan tillhandahålla 
café, viss biblioteksverksamhet och möjlighet till IT-stöd. 
Kultur- och fritidsnämnden har gett kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag att 
utreda möjligheten att omvandla Fullersta bio till en föreningsdriven mötesplats, där 
föreningar ska ansvara för, planera och genomföra öppen verksamhet i lokalerna. 
Utredningen kommer bland annat att se på vilka typer av verksamheter som ska 
kunna bedrivas i Fullersta bio. 
Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
Huddingeförslaget anses besvarat. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med förvaltningens förslag 
till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Servicecenter 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 11   
    
Diarienummer KS-2022/3464.104    
 

 
 

Hundgård i Fullersta - svar på Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 
april 2023, anses Huddingeförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning 
Ett förslag om en hundrastgård i Fullersta har tagits upp i ett Huddingeförslag den 5 
september 2022. 
Kommunen har tidigare, 2020, gjort en utredning om hundrastgårdar i kommunen 
och presenterat tre platser som ansågs lämpliga för hundrastgårdar: 
Glömsta/Källbrink i Glömsta, Flemingsbergs gård i Flemingsberg samt Nytorps 
mosse i Trångsund. 
En hundrastgård har uppförts vid Nytorps mosse i Trångsund. Det finns också en 
hundrastgård i Fullersta vid Huddinge centrum, utmed gångvägen som går från 
Huddinge stationsväg och norrut mot Huddingevägen. 
På grund av klagomål från boende om skällande hundar har en ny utredning gjorts 
med riktlinjer för avstånd mellan hundrastgårdar och bostäder. I nuläget vet inte 
kommunen vilka områden i Huddinge som kan bli aktuella för en hundrastgård men 
delar förslagsställarens uppfattning om behovet av hundrastgårdar. 
Inriktningen på Huddinge kommuns arbete med hundrastgårdar stämmer väl överens 
med Huddingeförslaget. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddingeförslaget ska anses besvarat. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Love Bergström (M).  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med förvaltningens förslag 
till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Servicecenter 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 12   
    
Diarienummer KS-2020/1636.104    
 

 
 

Hundrastgård i Trångsund - svar på Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

 
Sammanfattning 
Ett förslag om en hundrastgård i Trångsund har tagits upp i ett Huddingeförslag den 
13 maj 2020. 
Kommunen har tidigare, 2020, gjort en utredning om hundrastgårdar i kommunen 
och presenterat tre platser som ansågs lämpliga för hundrastgårdar: 
Glömsta/Källbrink i Glömsta, Flemingsbergs gård i Flemingsberg samt Nytorps 
mosse i Trångsund. 
En hundrastgård har redan uppförts vid Nytorps mosse i Trångsund. På grund av 
klagomål från boende om skällande hundar har en ny utredning gjorts med riktlinjer 
för avstånd mellan hundrastgårdar och bostäder. I nuläget vet kommunen inte om 
Trångsund kan bli aktuellt för en hundrastgård men delar uppfattningen om behovet 
av hundrastgårdar. 
Inriktningen på Huddinge kommuns arbete med hundrastgårdar stämmer väl överens 
med Huddingeförslaget. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddingeförslaget ska anses besvarat. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Felix Byström (SD) och Sara Heelge Vikmång (S).  
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande.   
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Sara Heelge Vikmångs 
(S) yrkande och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Servicecenter 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 13   
    
Diarienummer KS-2022/200.104    
 

 
 

Spåra längdskidspår på Långängen - svar på Huddingeförslag
  
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

 
Sammanfattning 
Kommunen har den 28 oktober 2021 mottagit ett Huddingeförslag: Förslagsställaren 
föreslår att Huddinge kommun ska dra upp längdskidspår på Långängen i 
Gömmarens naturreservat. Av förslaget framgår att många människor önskar skidspår 
i området. 
Kommunen ser positivt på förslag som uppmuntrar till spontantidrott. Samtidigt anser 
kommunen att det ska finnas en balans mellan former av träningsanläggningar och 
den geografiska placeringen av dessa. Kommunen konstaterar vidare att det är 
kostsamt att dra upp längdskidspår, eftersom arbetet kräver personal, maskiner och 
tätt underhåll av spåren. 
Tre längdskidspår spåras idag inom Huddinge kommunen. Dessa skidspår finns i 
anslutning till Visättra sportcenter, Ågesta och Balingsta. I nuläget saknar kommunen 
resurser för att dra och underhålla ytterligare längdskidspår. Kommunen hänvisar 
därför förslagsställaren till befintliga längdskidspår, alternativt att undersöka 
förutsättningarna för att bilda en förening som kan dra egna skidspår på föreslagen 
plats. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Bo Källström (L) som också yrkar att ärendet överlämnas till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Bo Källströms (L) 
yrkande och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Servicecenter 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 14   
    
Diarienummer KS-2023/946.443    
 

 
 

Politisk styrgrupp för övergripande infrastrukturfrågor med 
anknytning till Sverigeförhandlingen och andra statliga och 
regionala infrastrukturprojekt – förnyat beslut  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

 
Sammanfattning 
Det har funnits en politisk styrgrupp för infrastruktur sedan 2014. Nu behövs ett 
förnyat beslut för att reglera gruppens uppgift och varaktighet. Vissa förändringar i 
omfattningen av uppdraget införs med anledning av rådande planeringsläge för 
Spårväg syd, Tvärförbindelse Södertörn och andra övergripande infrastrukturprojekt i 
kommunen. En annan förändring som införs är att gruppens existens ska omprövas 
inför beslut om genomförande av Spårväg syd. Kommunstyrelsens ordförandes 
mandat att ge underhandsbesked är oförändrat. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Sara Heelge 
Vikmång (S). 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Sara Heelge Vikmångs 
(S) yrkande och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 15   
    
Diarienummer UPP-2023/40.183    
 

 
 

Kategoriplan för Livsmedel och måltider  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

 
Sammanfattning 
Riktlinjer för upphandling beslutades av Kommunstyrelsen 2020-06-01, § 11 
(dnr. KS 2019/1333). I riktlinjerna sägs bland annat att ett kategoristyrt arbetssätt ska 
införas i kommunen. Kategoriplaner är en viktig beståndsdel i detta arbete då dessa 
utgör en långsiktig plan för kategoriarbetet vars syfte ytterst är att uppnå de 
övergripande mål som bland annat fastställts av fullmäktige. Det är därför av vikt att 
de kategoriplaner som nu arbetas fram delges och fastställs av Kommunstyrelsen så 
att Kommunstyrelsen kan säkerställa att kategoriplanerna är optimalt utformade för 
detta syfte. 
Kommunens inköp av varor och tjänster har delats in i kategorier baserat på 
leverantörsmarknad och inköpsmönster. Med detta som utgångspunkt detta har sedan 
en plan för arbetet i kategorin tagits fram.  
Kategorin omfattar hela kommunens anskaffningar av Livsmedel och måltider, så 
samtliga förvaltningar är därför intressenter. Barn- och utbildningsförvaltningen 
(BUF), Socialförvaltningen (SOF) och Gymnasie- och arbetsmarknads-förvaltningen 
(GAF) är de största köparna inom kategorin och måltidspersonalen inom dessa 
förvaltningar utgör därför den primära intressentgruppen. 
Inköpsområdet Livsmedel och måltider har analyserats, vilket har resulterat i denna 
kategoriplan som sträcker sig över fyra år, med start augusti 2023.   
Syftet är att kategoriplanen utgör en strategi för inköpsområdet för&#8239;att 
löpande realisera besparingspotentialer samt skapa förutsättningar för att uppnå 
kommunens övergripande mål.   
Ett antal aktiviteter har identifierats och ska genomföras för att uppnå målsättningarna 
i kategorin.  
Kategoriplanen består av följande delar. 
Bilaga 1, Kategoriplan och strategi, som är det dokument som kommunstyrelsen 
fattar beslut om. Bilagan omfattar effektmål, kategoridefinition, avgränsningar och 
strategi. 
Bilaga 2, Indelning och metod, som är en beskrivning över kategoristyrningsarbetet 
och metoden för denna i Huddinge kommun. 
Bilaga 3, Nulägesanalys, beskriver nuläget inom kategorin. 
Bilaga 4, Aktivitetslista, beskriver de aktiviteter som planeras utföras under 
nästkommande fyraårsperiod. 
Bilaga 5, hela ärendet. 
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Förvaltningen kan komma att genomföra ändringar i bilagorna 2–4 under 
kategoriperioden augusti 2023- augusti 2027. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Felix Byström (SD) och Nujin Alacabek (V) som yrkar att ärendet 
överlämnas till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Felix Byströms (SD) 
och Nujin Alacabeks (V) yrkande och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsenheten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 16   
    
Diarienummer UPP-2023/39.183    
 

 
 

Kategoriplan för Vård och omsorg  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.   

 
Sammanfattning 
Riktlinjer för upphandling beslutades av Kommunstyrelsen 2020-06-01, § 11 
(dnr. KS 2019/1333). I riktlinjerna sägs bland annat att ett kategoristyrt arbetssätt ska 
införas i kommunen. Kategoriplaner är en viktig beståndsdel i detta arbete då dessa 
utgör en långsiktig plan för kategoriarbetet vars syfte ytterst är att uppnå de 
övergripande mål som bland annat fastställts av fullmäktige. Det är därför av vikt att 
de kategoriplaner som nu arbetas fram delges och fastställs av Kommunstyrelsen så 
att Kommunstyrelsen kan säkerställa att kategoriplanerna är optimalt utformade för 
detta syfte. 
Kommunens inköp av varor och tjänster har delats in i kategorier baserat på 
leverantörsmarknad och inköpsmönster. Med detta som utgångspunkt detta har sedan 
en plan för arbetet i kategorin tagits fram.  
Kategorin omfattar kommunens behov av vård och omsorg i extern regi. 
Intressenter är därför främst kommuninvånare i behov av vård och omsorg samt deras 
anhöriga.  Övriga intressenter är kommunstyrelsen, vård- och omsorgsnämnden, 
socialnämnden samt medarbetare inom kommunen som placerar inom kommunens 
avtal.  
Inköpsområdet Vård och omsorg har analyserats, vilket har resulterat i denna 
kategoriplan som sträcker sig över fyra år, med start augusti 2023.   
Syftet är att kategoriplanen utgör en strategi för inköpsområdet för&#8239;att 
löpande realisera besparingspotentialer samt skapa förutsättningar för att uppnå 
kommunens övergripande mål.   
Ett antal aktiviteter har identifierats och ska genomföras för att uppnå målsättningarna 
i kategorin.  
Kategoriplanen består av följande delar. 
Bilaga 1, Kategoriplan och strategi, som är det dokument som kommunstyrelsen 
fattar beslut om. Bilagan omfattar effektmål, kategoridefinition, avgränsningar och 
strategi. 
Bilaga 2, Indelning och metod, som är en beskrivning över kategoristyrningsarbetet 
och metoden för denna i Huddinge kommun. 
Bilaga 3, Nulägesanalys, beskriver nuläget inom kategorin. 
Bilaga 4, Aktivitetslista, beskriver de aktiviteter som planeras utföras under 
nästkommande fyraårsperiod. 
Bilaga 5, hela ärendet. 
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Förvaltningen kan komma att genomföra ändringar i bilagorna 2–4 under 
kategoriperioden augusti 2023 - augusti 2027. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Bo Källström (L), Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD) och 
Karl Henriksson (KD). 
 
Nujin Alacabek (V) och Felix Byström (SD) yrkar att ärendet överlämnas till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  
 
Karl Henriksson (KD) biträder Nujin Alacabeks (V) och Felix Byströms (SD) 
yrkande. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med Nujin Alacabeks (V) 
och Felix Byströms (SD) yrkanden och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsenheten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 17   
    
Diarienummer KS-2023/851.190    
 

 
 

Personalförsörjningsprognos 2023  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Personalförsörjningsprognos för Huddinge kommun 2023 godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning tar årligen fram en plan för personalförsörjning. Den 
innehåller en prognos för arbetsmarknaden i riket, länet och för Huddinge kommun 
som arbetsgivare med särskilt fokus på bristyrkesgrupper. 
Syftet är att ska skapa förutsättningar för att arbeta proaktivt på förvaltningarna med 
olika kompetensförsörjningsinsatser på lång och kort sikt. Insatserna ska bidra till att 
attrahera, rekrytera, utveckla och behålla kompetensen inom kommunens 
yrkesgrupper. Arbetet ska utgå från de fokusområden som identifierats i Strategisk 
kompetensförsörjning för Huddinge kommunkoncern. 
Dagligen kommer rapporter om brist på personal inom olika verksamheter i både 
privat och offentlig sektor. Konsekvenserna av personalbrist innebär lägre kvalitet 
och måluppfyllelse inom verksamheterna. Inte minst för välfärden. Utan personal 
stannar äldreomsorgen, hälso- och sjukvården och skolan. Välfärden behöver anställa 
410 000 personer på grund av demografins utveckling och pensioneringar fram till 
2031 – om ingenting förändras. 
Lösningarna på välfärdens kompetensutmaning är inte så enkla som att enbart 
rekrytera fler. Kommuner och regioner behöver i stället förändra arbetssätt och ta 
tillvara och utveckla de befintliga medarbetarna för att minska behoven av fler 
anställda. 
Huddinge kommun har en utbredd bristsituation som berör stora yrkesgrupper såsom 
lärare, sjuksköterskor och undersköterskor. Det finns ytterligare yrkesgrupper, som 
inte är numerärt stora men viktiga för att klara kommunens målsättningar. 
Omvärldsfaktorer som påverkar personalförsörjningen är till exempel digitalisering 
och automatisering av arbetsuppgifter. Med den snabba automatiseringen och 
digitaliseringen står arbetsmarknaden för en ny utveckling som kommer att leda till 
nya arbetstillfällen samtidigt som många yrken förändras, eftersom befintliga 
arbetsuppgifter förändras eller försvinner. Andra faktorer som påverkar 
kompetensförsörjningen är att förlänga arbetslivet, öka heltidsarbetet och minska 
sjukfrånvaron. 
Personalförsörjningsprognosen bidrar till kommunens årliga lönebildningsprocess 
genom att identifiera kommunens bristyrkesgrupper och vid behov tillföra extra 
utrymme i löneöversynen för dessa grupper. Den kan också vara ett underlag till 
förvaltningarnas inriktningsärende i kommande mål – och budgetprocess. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD) och Nujin Alacabek (V).  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet beslutar i enlighet med förvaltningens förslag 
till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 18   
    
Diarienummer KS-2023/476.919    
 

 
 

Kommundirektören informerar  
 
Sammanfattning 
Biträdande kommundirektör Anna Tengelin Skog informerar om följande: 
 

• Landshövdingen kommer på besök den 20 juni. 
• Ny HR-direktör börjar den 16 augusti.  
• Ceremoni för nya medborgare den 6 juni. 
• Föreläsning av Anna Sandborg för förtroendevalda den 2 juni.  
• Dom om tillåten kameraövervakning har kommit. Har dock inte vunnit laga 

kraft än.    
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2023 § 19   
    
Diarienummer KS-2023/432.919    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet noterat till protokollet att det inte anmäls några övriga frågor.  

 
 

  
 



Huddinge Kommun 

Kommunstyrelsens- 

Arbetsutskott 

Huddinge Kommun 

 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 17: Personalförsörjningsprognos 2023 

Huddinge kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare. Ett viktigt steg i det är att arbeta 
för att alla anställda ska känna sig trygga, kunna utvecklas i sitt arbete, erbjudas 
fortbildning, ha en god löneutveckling och bra arbetsvillkor. En arbetsgivare som har 
andra ambitioner än dessa har en lång väg att gå. Personalförsörjningsprognosen visar 
att personalomsättningen är stor i Huddinge och att det finns flera bristyrken där det 
fortsatt kommer att finnas utmaningar både när det gäller rekrytering och matchning.  
 
Vi kan konstatera att sjukfrånvaron för kommunens anställda minskat något och nu 
börjar komma i nivå med länssnittet. Dock får det inte förglömmas att det idag går att 
kombinera att jobba på kontoret med att jobba hemifrån, vilket riskerar att man som 
medarbetare väljer att jobba fast man är sjuk och sjukskriver sig i mindre uträckning.  
Vi är glada att vår reform i överenskommelse med Mittenkoalitionen om att sänka de 
höga sjuktalen, utreda varför kvinnors sjuktal är högre än mäns i kommunen samt införa 
arbetsmiljöåtgärder där behoven finns, blir verklighet denna mandatperiod. Vi menar att 
det är ett viktigt steg i att hitta rätt nycklar för att bli en bra arbetsgivare och kunna 
erbjuda en bättre arbetsmiljö där vi ser att det finns problem, det gäller framförallt de 
kvinnodominerade yrkena där den arbetsrelaterade utmattningen är hög enligt 
medarbetarenkäten. 
 
Det är också viktigt att kommunen ser till att de kompetensförsörjningsplaner som tagits 
fram inom de olika förvaltningarna, som del av att vara en attraktiv arbetsgivare, 
används och inte bara blir något som samlar damm på hyllan. Granskningsrapporten 
som genomfördes nyligen av KPMG avseende säkerhetsställande av 
kompetensförsörjningen i Huddinges verksamheter, visar på att det ser väldigt olika ut i 
olika nämnderna och att de inte heller alltid används. Vi menar att detta är problematisk 
eftersom kompetensutveckling och möjligheten till att fortbildning är en stor del i att 
kunna utvecklas inom sitt yrkesområde, men kan även vara avgörande för om man 
väljer att stanna kvar i Huddinge. Detta i kombination med en god löneutveckling, en bra 
arbetsmiljö och att man som medarbetare känner sig sedd och hörd på sin arbetsplats 
och av sina chefer. Det är viktiga nycklar i att både kunna rekrytera och behålla 
medarbetare. 
 
Nujin Alacabek   
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